
Spriemerovanie známok je dob-
ré z toho dôvodu, že priemer sa 
robí zo známok za celé 4 roky, 
ako ste pristupovali k tomu 
predmetu, či ste sa učili, robili 
si domáce úlohy, pretože toto 
všetko je zahrnuté v koncoroč-
nej známke, takže si myslím, 
že u niektorých žiakov je to 
spravodlivé. Ale sú aj takí štu-
denti, ktorí boli napr. celé 4 roky 
nerozhodne, t. j. mali známku 
„medzi“ a sa mu prikláňalo buď 
k lepšej alebo k horšej známke 
na základe koncoročného testu 
a podobne a na maturitnej 
skúške by sa ukázalo, či ten štu-
dent má vedomosti na tú lepšiu 
alebo horšiu známku. Priemer 
známok je tiež výhodou, preto-
že študenti majú maturitu bez 
stresu, nikto nemôže prepadnúť 
(k tomu prepadnutiu, by sa mu-
selo prísnejšie hodnotiť žiakov, 
ak by takáto maturita mala byť, 
pretože učitelia sa niekedy zľu-
tujú nad žiakom a dajú mu 4 a 
bolo by to nefér, keby si ten žiak 
takto ľahko urobil maturitu).
Čo sa týka maturity „po sta-
rom“ tak áno, je tam veľa stresu 
hlavne u študentov, ktorým na 
tom veľmi záleží a kvôli stresu 
môžu napr. niečo zabudnúť, ale 
myslím si, že ak ten žiak mal 
dobré známky, tak určite nepre-
padne, ale keď mu ide o to, akú 
známku bude mať na maturit-
nom vysvedčení a nie iba o to, 
či zmaturoval alebo nie a ak sa 
mu nepodarí, môže byť sklama-

ný. Maturita ako bola doteraz 
mi príde taká viac zaslúžená, že 
áno, toto som sa naučila za 4 
roky a toto aj viem. Ten študent 
pre to musel viac urobiť. Žiaci 
sa na ňu pripravujú, opakujú 
si učivo zo všetkých ročníkov 
a keď maturitu zvládnu, tak sú 
viac šťastní, že to zvládli ako tí, 
ktorým sa urobil priemer zná-
mok. Myslím si, že prísť o tie 
pocity, keď Vám povedia, že 
ste úspešne zvládli maturitnú 
skúšku, je hrozné alebo prísť o 
tie otázky typu: Akú otázku si 
si vytiahla zo slovenčiny alebo 
nemčiny a pod. Myslím si, že 
je to väčší dôvod na oslavu a 
študent je šťastný, že maturitu 
zvládol. A pre žiakov, ktorí budú 
pokračovať na vysokej škole, je 
to taká príprava na skúšky, ktoré 
tam budú. Potom už zisíme, aké 
je to skúšanie pred komisiou 
a tak. Ale ani jedna možnosť 
medzi priemerom známok a  
„normálnou“ maturitou nie je 
100% dobrá ani zlá.
A ešte k tej maturitnej skúške, 
tak je to také oficiálnejšie 
ukončenie strednej školy ako 
priemer známok, to nie je žiad-
na skúška. Ja by som nechala 
maturitu tak, ako bola pred 
rokom, ale tiež sa to nehodnotí 
veľmi dobre, keďže som ešte 
nematurovala a nemám žiadne 
skúsenosti. 
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AKO TO VIDÍME MY !?!


